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Valmistelija  Päiväkoti Hoijakan johtaja Malila Katja, hyvinvointijohtaja Tilli Jouni 
 

Keskustan valtuustoryhmä on jättänyt valtuustoaloitteen 20.6.2022 (§ 53) 
koskien kotona lapsia hoitaville perhepäivähoitajille lounaan ja välipalan 
hankkimisestä hoitolapsille keskuskeittiöltä. 
 
Kaupunginhallitus on 15.8.2022 (§ 200) päättänyt lähettää aloitteen 
teknisten palveluiden valmisteltavaksi. Tekninen lautakunta on 19.3.2024 
(§ 22) lähettänyt aloitteen hyvinvointilautakunnan valmisteltavaksi. 
 
Aloitteessa todetaan, että Pyhäjärvellä on varhaiskasvatuksessa pulaa 
henkilökunnasta ja tiloistakin. Perhepäivähoitajia on kaksi, jotka hoitavat 
lapsia omassa kodissaan. Perhepäivähoitajan palkka on pieni ja ruuan 
hinta on noussut. Kustannuskorvaus ei ole oikeassa suhteessa ruuan 
todelliseen hintaan tällä hetkellä. 
 
Aloitteen mukaan perhepäivähoitajat tekevät pitkää päivää eikä heillä ole 
mahdollista pitää mitään taukoja päivän aikana. Perhepäivähoitajat 
valmistavat lapsille lounaan ja välipalan lastenhoidon ohessa. 
Päiväkodeissa ja ryhmäpäivähoidossa lapsille tuodaan valmis ruoka 
keskuskeittiöltä, ja hoitajat saavat käyttää ajan lasten kanssa olemiseen. 
Perhepäivähoito kotona tapahtuvana on tärkeä ja haluttu hoitomuoto 
varsinkin aivan pienille lapsille, jotka aloittavat päivähoidon.  
 
Edellä mainittuun perustuen aloitteessa esitetään, että olisi hieno 
kädenojennus nykyisille perhepäivähoitajille ja kannustin ehkä uusille 
tuleville kotona hoitaville perhepäivähoitajille valmiin ruuan kuljettaminen 
hoitolapsille hoitajien kotiin. 
 
Tällä hetkellä Pyhäjärven varhaiskasvatuksen henkilöstön saatavuus ja 
tilakysymykset ovat paremmalla tolalla kuin aloitteen tekoajankohtana 
vuonna 2022. Teknisten palveluiden vastaamien järjestelyiden osalta ruuan 
kuljettaminen kotiin olisi mahdollista eikä lisäisi merkittävästi kustannuksia.    
 
Kotona työskenteleviä perhepäivähoitajia on Pyhäjärvellä yksi. Osana 
valmistelua aloitteesta on käyty keskustelua myös hänen kanssaan. 
Kyseinen perhepäivähoitaja on ilmoittanut, että hän haluaa jatkaa 
toimintaansa tältä osin nykyisellä käytännöllä ilman ruuan kotiinkuljetusta.  
 
Tulevaisuudessa aloitteessa esitetty toimintamalli pidetään kuitenkin 
yhtenä vaihtoehtona ruokapalveluiden järjestämiselle perhepäivähoitajille, 
mikäli se järjestelyiden ja kustannusten osalta on mahdollista.  
 

Esittelijä Hyvinvointijohtaja Tilli Jouni 
 

Päätösehdotus Hyvinvointilautakunta   
 
1. merkitsee selvityksen tiedokseen ja lähettää sen edelleen tiedoksi 
kaupunginhallitukselle ja -valtuustolle,   
 
2. esittää kaupunginhallitukselle, että aloite on loppuunkäsitelty. 
 



Päätös Hyväksyttiin. 
 
 


